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Punkt 242: Godkendelse af dagsordenen

00.00.00-G01-222-21

Beslutning
Dagsordenen godkendt.



Punkt 243: Dialogmøde med Billedkunstrådet

00.01.00-A00-111-21

Sagens kerne
Med denne sag har Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati sit årlige dialogmøde med Halsnæs Kommunes
Billedkunstråd vedr. status på igangværende og kommende projekter

Indstilling
Direktionen indstiller, at Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati tager dialogen med Billedkunstrådet til efterretning.  

Beslutningskompetence
Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati 

Beslutning
Direktionens indstilling taget til efterretning.

Deltagere fra Billedkunstrådet var Kim Meyer og Niels Bak.

Sagsfremstilling
Med denne sag har Billedkunstrådet sit årlige dialogmøde med Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati. Billedkunstrådet
repræsenteres af formand Kim Meyer Andersen, samt medlemmerne Jan Holmgaard, Niels Bak og Better Lübbert. De vil
give udvalget en status for året, der er gået samt præsentere planerne for dette års arbejde.
Baggrund:
Halsnæs Kommunes Billedkunstråd er sat i verden for at fremme og synliggøre kunsten og bidrage til kunstnerisk kvalitet
og udvikling i Halsnæs Kommune. Det gør rådet blandt andet ved at yde kunstfaglig rådgivning i forbindelse med kunst i
offentlige byrum og anlæg, hjælpe med fondsansøgninger til kunstprojekter i kommunen og arbejde med konkrete
udsmykningsopgaver.
Af nylige projekter kan nævnes:

Tilsagn fra Statens Kunstfond om udlån af kunst til udsmykning af Frederiksværk Skole i forbindelse med skolens
indvielse.
Udsmykningsopgave på Melby Skole i forbindelse med renoveringen af skolen
Opstart af partnerskab med forvaltningsområderne "Børn, Unge og Læring" og "Ejendomme, Faciliteter og Arealer"
med fokus på rådgivning for at belyse, hvor og hvordan der kan tænkes kunst ind i skoler og dagtilbud i forbindelse
med renoveringer og nybyg.

Derudover indkøber Billedkunstrådet kunst via midler fra arven efter Paul Rosenquist.

Rådet består af en blanding af repræsentanter fra de lokale kunstforeninger samt professionelle kunstnere, arkitekter,
kunsthistorikere eller lignende.

Økonomien for Billedkunstrådet er opdelt i midler til projekter og til kunstindkøb.

Projektmidler:
Halsnæs Kommune har afsat 20.000 kr. årligt til Billedkunstrådets projekter. Midlerne bruges som medfinansiering til at
søge Statens Kunstfonds pulje til kommunale billedkunstråd, som rådet har fået tilsagn fra for 2024. I alt har rådet 40.000.
kr. til rådighed til projektmidler inkl. støtten fra Statens Kunstfond.

Kunstindkøb:
Billedkunstrådet administrerer desuden 40.000 kr. årligt til indkøb af kunst finansieret via arven efter Paul Rosenquist
Nielsen. Der er pt. 178.399 kr. tilbage af Rosenquistarven. Billedkunstrådet indkøbte ikke kunst i 2023, da det årlige beløb
var reserveret indkøb af kunst til Frederiksværk Skole i forbindelse med skolens indvielse. Skolen får nu kunst fra Statens
Kunstfond i stedet. Indkøb for 2024 er ikke besluttet endnu.

Lov- og plangrundlag
Vedtægt for Halsnæs Kommunes Billedkunstråd
Halsnæs kommunes kulturpolitik 

Konsekvenser



Billedkunstrådet bidrager til at fremme borgernes møde med kunsten i Halsnæs Kommune.

Økonomi
Sagen har ingen økonomiske konsekvenser. 



Punkt 244: Anlægsbevilling - Pulje til Idræts-, Motions- og Friluftsfaciliteter
2024

00.01.00-P20-2-23

Sagens kerne
Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati disponerer midlerne i den søgbare pulje til Idræts-, Motions- og
Friluftsfaciliteter 2024. Der er 1 mio. kr. i puljen. Der er indkommet 32 ansøgninger for et samlet beløb på 3.451.152 kr.

Indstilling
Direktionen indstiller, at Byrådet godkender

1. Prioritering af ansøgningspuljen til Idræts-, Motions- og Friluftsfaciliteter.

2. En anlægsbevilling på 1.000.000 kr. finansieret af det afsatte rådighedsbeløb.

Beslutningskompetence
Byrådet

Beslutning
Helle Vibeke Lunderød (A) stillede forslag om følgende prioritering af ansøgningspuljen:

For stemte: Helle Vibeke Lunderød (A), Mads Vergo (A), Kim Daugbjerg (A), Annette Westh (A), Olaf Prien (F) og Sune
Raunkjær (V).

Imod stemte: Frederik Germann (C). Med begrundelsen: De Konservative ønsker at få oplyst hvor vidt, at det er
lovligt/ikke lovligt, at vi eventuelt giver midler til Firmasport Frederiksværks padelbaner frem mod byrådsmødet d. 30/5.

Ovenstående prioritering anbefales Byrådet.

Sagsfremstilling
I forbindelse med vedtagelsen af budget 2024-2027 er der afsat en ansøgningspulje på 1,0 mio. kr. i 2024. Der kan både
søges om anlæg og udstyr i puljen, jf. de godkendte retningslinjer. Afledt drift skal ligeledes finansieres via puljen. Der er
indkommet 32 ansøgninger, hvoraf 14 ansøger er til anlæg og 14 er til udstyr. Derudover er der 4 ansøgninger, som
indeholder begge elementer.
Alle ansøgningerne ses i bilag 1-32. Der er i alt ansøgt om støtte for 3.451.152 kr., heraf 2.073.677 kr. til anlægsprojekter
og 833.975 kr. til udstyr. De 4 blandede ansøgninger er samlet på 543.500 kr.



Administrationen indstiller, jf. vedlagte bilag, at der gives støtte til anlæg på 729.552 kr., samt at der gives støtte til udstyr
på 252.172 kr. Administrationen indstiller dermed, at der gives støtte for i alt 981.724 kr. til anlæg og udstyr og 2.500 kr. i
afledt drift.

Uddybende bemærkninger og overblik over ansøgninger til indstilling fremgår af bilag A.

Kriterierne for tildeling af midler fra puljen fremgår af bilag B (uændret fra 2023), og udgør i det væsentligste følgende:

1. Ansøgninger om støtte til idræts- og motionsfaciliteter og -udstyr skal forholde sig til og understøtte Halsnæs
Kommunes idrætsstrategi for 2021-2025.

2. Støttede faciliteter og udstyr skal komme borgere i Halsnæs til gode.

3. Puljen kan søges til anlæg af idræts-, motions- og friluftsfaciliteter, herunder nye faciliteter såvel som
ombygning/modernisering, hvor der er en betydelig grad af forbedrede funktioner ved en
ombygning/modernisering.

4. Puljen kan søges til udstyr til brug for idræts-, motions- og friluftsliv. Der gives som udgangspunkt ikke tilskud til
almindeligt driftsmæssigt standardudstyr i idrætsforeninger fx fodbolde, håndbolde, fjerbolde, ketchere mv.

5. Samlede projektudgifter til udstyr skal som udgangspunkt være mindst 30.000 kr.

6. Der ses gerne samarbejde mellem flere idrætsaktører, eksempelvis foreninger, skoler, aftenskoler, selvorganiserede,
boligforeninger mv.

Administrationens anbefalinger til fordeling af midlerne i den søgbare pulje til Idræts-, Motions- og Friluftsfaciliteter
2024 er baseret på ovenstående kriterier, Halsnæs Kommunes Vision 2035 og en vurdering af, at flest mulige borgere i
kommunen vil drage fordel af de tildelte midler.

Ansøgningerne ses i bilag 1-32.

Administrationens indstilling fremgår af nedenstående tabel og med uddybende bemærkninger i bilag A.
Nr. Ansøger Projekt Udstyr/anlæg Ansøgt

beløb
Afledt
drift

Indstilling

1 Frederiksværk
Bokseklub

Airbikes og handsker Udstyr 39.790
kr.

0 19.998 kr.

2 AK Heros Optimering af
styrketræningslokale

Udstyr/anlæg 63.000
kr.

0 63.000 kr

3 Firmaidræt
Frederiksværk

Indkøb af 4 indendørs
padelbaner

Anlæg 300.000
kr.

0 0

4 Hundested
Fodbold Fitness +
60 Kvinder

Træningsudstyr Udstyr 5.000
kr.

0 0

5 Frederiksværk
Rideklub

Etablering af
tilskuerplatform

Anlæg 34.544
kr.

0 34.544 kr.

6 MLI Dart Indkøb af mobile
dartbaner

Udstyr 33.000
kr.

0 0

7 Frederiksværk
Bordtennisklub

Indkøb af
bordtennisborde +
udstyr

Udstyr 40.777
kr.

0 29.736 kr.

8 Frederiksværk
motionscykelklub

Renovering af
omklædning -og

Anlæg 139.000
kr.

2.500
kr.

139.000
kr.



baderum

9 Frederiksværk
Ro- og Kajakklub

Indkøb af nye
flydebroer

Anlæg 387.500
kr.

0 0

10 Melby Mikro
cross klub

Indkøb af sidevogn +
Etablering af
vaskeanlæg med
skylleplads

Udstyr/anlæg 167.000
kr.

0 148.000
kr.

11 MLI Gymnastik
og fitness

Etablering af
udetræningsanlæg,
hegn og faldeunderlag

Anlæg 88.975
kr.

0 88.975 kr.

12 Ølsted
idrætsforening -
gymnastikafdeling

Nye redskaber Udstyr 28.768
kr.

0 0

13 All of dance Indkøb af computere Udstyr 9.998
kr.

0 0

14 Dykkerklubben
Hajen Halsnæs

Indkøb af foreningsbåd Udstyr 70.000
kr.

0 0

15 Halsnæs
kampsportcenter

Renovering af hal +
indkøb af
træningsudstyr

Udstyr/anlæg 138.500
kr.

0 40.000 kr.

16 Hundested
tennisklub

Nye bænke og linjer til
banerne

Anlæg 21.500
kr.

0 0

17 Asserbo Golf
Club

Etablering af
omklædning/klubrum
for juniorer

Anlæg 90.705
kr.

0 90.705 kr.

18 Knud Rasmussen
Gruppen

Udskiftning af
radiatorer til
varmepumper

Anlæg 58.328
kr.

0 58.328 kr.

19 Torup Fonden Etablering af
bevægelses- og
aktivitetsrum i Torup

Anlæg 200.000
kr.

0 100.000
kr.

20 Dogville Salsa Renovering af
friluftsscenen

Anlæg 451.000
kr.

0 0

21 Plejecenter
Solhjem

Indkøb af elcykel Udstyr 52.591
kr.

0 0

22 Melby
Skytteforening

Indkøb af 4 børnerifler Udstyr 88.875
kr.

0 44.438 kr.

23 Nothern Power Indkøb træningsudstyr
og specialgulv

Udstyr 50.000
kr.

0 25.000 kr.

24 KFUM's
Børnehus
Musereden

Opførelse af
vikingeskib på
legeplads

Anlæg 47.125
kr.

0 0

25 Halsnæs Discgolf
forening

Asfaltering af vej Anlæg 170.000
kr.

0 0

26 Frederiksværk Indkøb af ny RIB båd Udstyr 262.500 0 0



Sejlklub kr.

27 Hundested
gymnastik og
fitness

Etablering af Bungee
Fitness

Anlæg 60.000
kr.

0 60.000 kr.

28 Hundested
Rugbyklub

Indkøb af
træningsudstyr

Udstyr 30.000
kr.

0 0

29 Hundested
Roklub

Opførelse af shelter Anlæg 25.000
kr.

0 0

30 Frederiksværk
Svømmeklub

Udskiftning af
opbevaringsbure +
indkøb af kasser og
træningsudstyr

Udstyr 82.676
kr.

0 0

31 Frederiksværk
Fodboldklub

Etablering af udendørs
multitræningsfaciliteter
+ indkøb af oppustelig
bane

Udstyr/anlæg 175.000
kr.

0 0

32 Industrimuseet
Frederiks Værk
og Knud
Rasmussens Hus

Etablering af
vandrerute

Udstyr 40.000
kr.

0 40.000 kr.

Lov- og plangrundlag
Tilskud udbetales til fritidsaktiviteter indenfor Folkeoplysningsloven og i henhold til Halsnæs Kommunes budget for
2024-2027.

Konsekvenser
Støtte til idræts-, motions- og friluftsforeninger vil understøtte de aktører, primært foreninger, der laver frilufts- og
bevægelsesaktiviteter for borgere i Halsnæs Kommune.

Høring, dialog og formidling
Puljen har været annonceret i Halsnæs Avis og på Facebook. Administrationen har også rettet direkte henvendelse via
mail til idræts-, motions- og friluftsforeninger, ligesom puljen har været annonceret på et fundraisingkursus i februar for
kommunens foreninger.

Økonomi
Der blev i anlægsbudgettet for 2024 afsat et rådighedsbeløb på i alt 1.000.000 kr. til ansøgningspuljen, som søges frigivet
med denne sag.

Der er ikke afsat midler til afledte driftsudgifter i budgettet. Disse er forudsat afholdt af de enkelte års puljebeløb.

Der gøres opmærksom på, at de anførte beløb er de beløb, der vil blive udbetalt/afholdt til de anførte projekter. Det
betyder, at eventuel momsrefusion vil forblive i puljen. Ved aflæggelse af anlægsregnskab vil overskydende midler blive
tilført den politisk prioriterede pulje for 2025.

Bilag

Ansøgningsoverblik 2024, bilag til Udvalgssag d. 15. maj

1. Frederiksværk Bokseklub.pdf

2. AK Heros.pdf

3. Firmaidræt Frederiksværk.pdf

4. Hundested Fodbold Fitness + 60 Kvinder.pdf



5. Frederiksværk rideklub.pdf

6. MLI Dart.pdf

7. Frederiksværk Bordtennis.pdf

8. Frederiksværk motionscykelklub.pdf

9. Frederiksværk Ro- og Kajakklub.pdf

10. Melby Micro cross klub.pdf

11. Melby Liseleje Gymnastik og Fitness.pdf

12. Ølsted Idrætsforening - gymnastikafdeling.pdf

13. All of dance.pdf

14. Dykkerklubben Hajen.pdf

15. Halsnæs Kampsport Center.pdf

16. Hundested Tennis Klub.pdf

17. Asserbo Golf Club.pdf

18. Knud Rasmussen Gruppen.pdf

19. Torup Fonden.pdf

20. Dogville Salsa.pdf

21. Plejecenter Solhjem.pdf

22. Melby Skytteforening.pdf

23. Northern Power.pdf

24. KFUM's Børnehus Musereden.pdf

25. Halsnæs Discgolf Forening.pdf

26. Frederiksværk Sejlklub.pdf

27. Hundested Gymnastik & Fitness.pdf

28. Hundested Rugby Klub.pdf

29. Hundested Roklub.pdf

30. Frederiksværk Svømmeklub.pdf

31. Frederiksværk Fodbold Klub.pdf

32. Industrimuseet Frederiks Værk og Knud Rasmussens Hus.pdf

Kriterier for Idrætspuljen.pdf



Punkt 245: Tillægsbevilling - Ølsted Grusgrav Brugsretsaftale

00.24.00-A08-6-23

Sagens kerne
Administrationen har modtaget henvendelse fra Ølsted Borgerforening ang. deres brugsretsaftale om Ølsted Grusgrav.
Brugsretsaftalen skulle have været genforhandlet med udgangen af 2023, men på baggrund af henvendelsen blev den
eksisterende aftale forlænget til juni 2024. Med sagen forelægges Byrådet borgerforeningens henvendelse og
administrationens anbefaling af mulig løsning på baggrund af henvendelsen. 

Indstilling
Direktionen indstiller, at Byrådet beslutter, at

1. Halsnæs Kommune indgår en ny aftale om brugsret til madpakkehuset, inkl. borde-bænkesæt, og sommerscenen,
inkl. muld-toilet, med Ølsted Borgerforening

2. Halsnæs Kommune nedtager ikke-funktionelle dele af legepladsen og overtager driften af den eksisterende
legeplads (forslag 1A)

3. der gives en tillægsbevilling på 15.000 kr. til nedtagning af ikke-funktionelle dele af legepladsen finansieret af
kassebeholdningen.

4. afledt drift i forbindelse med vedligehold og inspektion af legepladsen indarbejdes som en teknisk korrektion til
budget 2025 – 2028, med 25.000 kr. afsat i 2025 og herefter 20.000 kr. årligt.

Beslutningskompetence
Byrådet

Beslutning
Direktionens indstilling anbefales.

Fraværende grundet inhabilitet: Mads Vergo (A). Med begrundelsen: Mads Vergo er formand for Ølsted Borgerforening.

Sagsfremstilling
Administrationen har i efteråret 2023 modtaget henvendelse fra Ølsted Borgerforening vedr. brugsretsaftalen for Ølsted
Grusgrav. Borgerforeningen ønsker ikke at underskrive en ny brugsretsaftale på samme vilkår som tidligere, da det ikke
økonomisk kan løbe rundt for dem at drive grusgraven. Borgerforeningen har listet tre mulige scenarier, som her
forelægges Byrådet, jf. bilag 1. Administrationen anbefaler forslag 1A.

Forslag 1: Ølsted Borgerforening genforhandler ikke Brugsretsaftalen og overdrager arealerne til Halsnæs Kommune.
Borgerforeningen ønsker fortsat at have brugsret over sommerscenen og madpakkehuset og står selv for drift af disse.
Derudover forsætter de øvrige aktiviteter for byens borgere. Forslag 1 er blevet kvalificeret gennem dialog mellem
administrationen og Ølsted Borgerforening, så det nu indeholder muligheden for, at Ølsted Borgerforening selv kan drive
madpakkehus, inkl. borde-bænkesæt, og sommerscene, inkl. muld-toilet, fremadrettet, uden driftsstøtte hertil fra Halsnæs
Kommune.

Forslag 2: Halsnæs kommune opfører toilet ved naturlegepladsen, som driftes af Halsnæs Kommune. Ølsted
Borgerforening tilkendes et årligt driftstilskud på kr. 100.000 til driften af det i brugsretsaftalen beskrevne areal. Ølsted
Borgerforening forsætter driften af arealerne med tilskuddet + egen kassebeholdning. Det vil skabe grundlag for
genforhandling af brugsretsaftale.

Forslag 3: Halsnæs kommune opfører toilet ved naturlegepladsen, som driftes af Halsnæs Kommune. Halsnæs kommune
overtager reparation og vedligehold af samtlige faciliteter på det brugsretomfattede areal. Ølsted Borgerforening har



brugsret til arealerne.

I forhold til forslag 2 og 3 mener administrationen ikke, at disse er mulige løsninger, da opførelse og drift af et toilet vil
koste 932.000 kr. i etableringsomkostninger og 54.000 kr. i afledt drift årligt, jf. bilag 2.

I forhold til forslag 1 ser administrationen to muligheder:

1A: Halsnæs Kommune drifter legepladsen fremadrettet. Ikke-funktionelle dele som hængekøjer, fiskenet og
svævebane nedtages. Nedtagning af ikke funktionelle dele vurderes at koste i størrelsesordenen 15.000 kr.
Sommerscenen og madpakkehuset, inkl. muld-toilet og borde-bænkesæt, drives fortsat af Ølsted Borgerforening
uden støtte fra Halsnæs Kommune. Det vil koste omkring 25.000 kr. i 2025 i afledt drift at vedligeholde og sikre
inspektion af legepladsen. Dette falder til 20.000 årligt efter første år. Vælges denne løsning skal der godkendes en
tillægsbevilling på først 25.000 kr. og herefter 20.000 kr. årligt, der dækker fremtidigt vedligehold og inspektion af
legepladsen. Derudover skal en tillægsbevilling på 15.000 kr. til nedtagning af den ikke-funktionelle del af
legepladsen godkendes. Administrationen indstiller, at disse finansieres af kassebeholdningen.

Eller

1B: Halsnæs Kommune ønsker ikke at drifte legepladsen og nedtager denne. Nedtagning koster omkring 25.000 kr.
Sommerscenen og madpakkehuset, inkl. muld-toilet og borde-bænkesæt, drives fortsat af Ølsted Borgerforening
uden støtte fra Halsnæs Kommune. Vælges denne løsning skal en tillægsbevilling på 25.000 kr. til nedtagning, og at
dette finansieres af kassebeholdningen godkendes.

Der findes allerede et primitivt muld-toilet ved sommerscenen, som matcher området og den autentiske og rå natur.

Lov- og plangrundlag
Kommunalfuldmagten.

Konsekvenser
Vælges den anbefalede løsning om nedtagning af de dele, der ikke fungerer, men fortsat bevarelse af resten af
legepladsen, vil der være udgifter til nedtagning af eksisterende legeplads, samt udgifter til vedligehold og inspektion af
legepladsen. Med denne løsning vil fortsat eksistere en legeplads i Ølsted Grusgrav til gavn for borgerne i Ølsted.

Vælges alternativ løsning med nedtagning af hele legepladsen vil der være en udgift til nedtagning, men ingen udgifter
fremover. Der vil med denne løsning ikke længere være nogen legeplads i Ølsted Grusgrav.

Høring, dialog og formidling
Administrationen har holdt møde med Ølsted Borgerforening ad to omgange i efteråret 2023, hvor brugsretsaftalen og
borgerforeningens udfordringer med at drive Ølsted grusgrav er drøftet. Ølsted Borgerforening har selv indsendt og
drøftet bilag 1, som er fremlagt. Indholdet i bilag 1 er ligeledes blevet kvalificeret til at indeholde muligheden for drift af
madpakkehus og sommerscene, uden støtte fra Halsnæs Kommune. Dialogen omkring dette er sket mellem Ølsted
Borgerforening og administrationen. 

Økonomi
At undlade genforhandling af brugsretsaftalen har ingen økonomiske konsekvenser.

Nedtagning af dele af eller hele legepladsen i Ølsted Grusgrav medfører en udgift på 15.000 kr. for forslag 1A og 25.000
kr. for forslag 1B, som skal tillægsbevilliges med finansiering fra kassebeholdningen.
Følges indstillingen om bevarelse af legepladsen (1A), skal der indarbejdes en teknisk korrektion til budget 2025-2028 på
25.000 kr. for 2025 og herefter 20.000 kr. årligt til vedligehold og inspektion.

Bilag

BILAG 1 Henvendelse fra Ølsted Borgerforening

Bilag 2 Toilet i Ølsted Grusgrav



Punkt 246: Anlægstillægsbevilling - Tennisklub Magleblik Idrætscenter

82.20.00-P20-9-23

Sagens kerne
Frederiksværk Tennisklub er en del af den strategiske udviklingsplan ”Helhedsplan for Magleblik Idrætscenter”. Med
denne sag søges om godkendelse af placering af Frederiksværk Tennisklubs aktiviteter ved Magleblik Idrætscenter samt
finansiering til omlægning af vej- og stiforløb.

Indstilling
Direktionen indstiller, at Byrådet godkender, at

1. Frederiksværk Tennisklubs nye tennisanlæg placeres lige vest for Frederiksværkhallen ved Magleblik Idrætscenter,
se bilag 1.

2. Der gives en anlægstillægsbevilling på 600.000 kr. i 2024 til projekt ”Tennisklub – Magleblik Idrætscenter” til
ændring af vej- og stiforløb, finansieret af ”Pulje til politisk strategisk prioriteringspulje”

Beslutningskompetence
Byrådet

Beslutning
Olaf Prien (F) stillede forslag om, at sagen sendes tilbage til administrationen med henblik på at finde en placering af 4
tennisbaner, som samtidigt kan bevare de grønne arealer på Magleblik Skolens matrikel som ude- og bevægelsesområder.

For stemte: Olaf Prien (F)
Imod stemte: Helle Vibeke Lunderød (A), Mads Vergo (A), Kim Daugbjerg (A), Annette Westh (A), Frederik Germann
(C) og Sune Raunkjær (V).

For Direktionens forslag stemte: Helle Vibeke Lunderød (A), Mads Vergo (A), Kim Daugbjerg (A), Annette Westh (A),
Frederik Germann (C) og Sune Raunkjær (V).
Imod stemte: Olaf Prien (F).

Sagsfremstilling
Halsnæs Kommune har samarbejdet med Frederiksværk Tennisklub om placering af tennisklubben inden for
helhedsplanen for Magleblik Idrætscenter.

Placeringen og projektbeskrivelsen indgår som en del af den strategiske udviklingsplan ”Helhedsplan for Magleblik
Idrætscenter”, som blev vedtaget i Byrådet den 17. november 2022.
Derudover er der givet en anlægsbevilling til ”Projektering af tennisklub ved Magleblik Idrætscenter” som blev vedtaget i
Byrådet den 16. november 2023, hvor en placering tæt på Frederiksværkhallen blev godkendt, se gul markering i bilag 1.

I første omgang var det intentionen at placere tennisklubben syd for fodboldbanerne (se rød markering i bilag 1). Dette
blev dog ændret, da det ikke har været muligt, at opnå tilladelse fra Vejdirektoratet til at skabe vejadgang fra den
statsejede Hillerødvej.

Ny placering ved Frederiksværkhallen
På den baggrund har der været dialog med klubben om en placering tættere på Frederiksværkhallen, hvor der er lettere
adgang for biler, cyklister og gående. På denne placering vil tennisklubben være meget mere synlig, og indgå i meget tæt
relation til Magleblik Idrætscenters andre tilbud i Frederiksværkhallen, svømmehallen, fodboldklubben og det planlagte
nye padelanlæg. Se gul markering i bilag 1.

Administrationen har udarbejdet et forslag til placering af et nyt klubhus med 4 tennisbaner, og plads til 5 tennisbaner i
alt. Derudover 2 pickleball baner (ny variant indenfor ketchersport) samt plads til legeplads. Der er mulighed for en
senere udvidelse af anlægget til 6 baner i alt mod Magleblik Skole.



Etablering af klubhus og baner på denne placering kræver ikke ny lokalplan. Placeringen ved Frederiksværkhallen
indebærer, at der skal tages noget af Magleblik Skoles areal, og at der skal ændres på stiens forløb mod skolen. Skolestien
fra tunnelen under Hillerødvej omlægges ikke, da en omlægning af denne vil skabe trafikale konfliktpunkter.

Der bliver desuden anlagt parkeringspladser til Magleblik Idrætscenter samlet, inklusiv Frederiksværk Tennisklub, på det
eksisterende grusareal, jævnfør trafikanalysen fra Helhedsplan for Magleblik Idrætscenter (se indtegnede
parkeringspladser i bilag 1).

Tidsplan
I projekteringsfasen udarbejdes et endeligt projekt klar til udbud. Dette arbejde er igangsat, og arbejdet med skitsering og
projektering pågår i dialog med tennisklubben indtil sommerferien. I efteråret forventes projektet udbudt, således at
byggeriet kan påbegyndes i starten af 2025, og stå færdigt i slutningen af 2025.

Lov- og plangrundlag
Lokalplan 05.13 For idræts- og aktivitetscenter på Magleblik.

Konsekvenser
Flytning og etablering af Frederiksværk Tennisklub ved Magleblik Idrætscenter vil styrke området som centrum i
Frederiksværk for varierede idrætsfaciliteter. Det vil blandt andet kunne medføre mulighed for vækst af medlemmer for
Frederiksværk Tennisklub.

Høring, dialog og formidling
Arbejdet med projektet foregår i tæt dialog med Frederiksværk Tennisklub.

Økonomi
Til projektet Tennisklub – Magleblik Idrætscenter er der afsat et rådighedsbeløb på i alt 7,5 mio. kr. Et ændret vej- og
stiforløb er ikke indeholdt i dette.

Derfor søges en anlægstillægsbevilling på 600.000 kr. i 2024 finansieret af Pulje til politisk strategisk prioritering til
ændring af vej- og stiforløb. Beløbet flyttes til det eksisterende anlægsprojekt Tennisklub – Magleblik Idrætscenter. Denne
finansiering sikrer, at udgiften kan afholdes indenfor anlægsbudgettet.

Med den foreslåede finansiering, vil der restere 1.195.287 kr. i Pulje til politisk strategisk prioritering.

Bilag

Bilag 1 - kortbilag



Punkt 247: Status for Datadrevne haller

85.11.06-P20-1-22

Sagens kerne
Byrådet godkendte i september 2021 en anlægsbevilling til projektet ”Datadrevne haller”. Projektet er en forbedret
digitalisering af kommunens lokalebookingsystem, monitorering af brugen af kommunens haller med henblik på et bedre
overblik over ledig halkapacitet samt analyse heraf. Med denne sag gives en status på projektet.

Indstilling
Direktionen indstiller, at Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati tager orienteringen til efterretning.

Beslutningskompetence
Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati.

Beslutning
Direktionens indstilling taget til efterretning

Sagsfremstilling
Byrådet godkendte den 16. september 2021 (pkt. nr. 762) en anlægsbevilling til projektet ”Datadrevne haller” i form af en
bevilling på 1.532.000 kr. fra Puljen til Idræt, Motion og Friluftsliv. Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati fik sidst en
status på projektet i november 2023 (pkt. nr. 191), som havde fokus på en samlet projektstatus. Nedenfor følger en fornyet
status.

Bookingsystem
Det nye lokalebookingsystem ”Foreningsportalen” gik i luften den 2. januar 2023. Andet halvår af 2023 og første halvår
af 2024 er gået med følgende:

Udvikle og justere portalens funktioner
Udvikling af forbedringer til booking af Hvide Klint
Gennemføre både halfordeling og ansøgninger til folkeoplysningstilskud
Oprettelse af kommunens puljer, herunder Folkeoplysningspuljen, § 18 puljen og Puljen til Idræts-, motions- og
friluftsfaciliteter. Sidstnævnte er den mest omfattende, som blev gennemført i januar og februar 2023 med stor
succes og effektivisering af puljeadministrationen.
Oprettelse af nye lokaler, herunder Portnerboligen.

Bookingsystemet har været i drift siden september 2023, men de sidste udviklinger er først kommet på plads i april 2024,
herunder nogle tekniske forbedringer. Projektet med udvikling af bookingsystemet forventes afsluttet pr. 1. maj 2024.

Infoskærme
For at optimere og styrke den digitale kommunikation mellem administrationen og foreningslivet blev der i projektet
prioriteret midler til at opsætte infoskærme på tre lokationer: Frederiksværk Hallen, Hundested Hallen og Svømmehallen.
Skærmene er opsat på de tre lokationer. Dog har Hundested Hallen to skærme: en ved indgangen og en ved
spillerindgangen.

Grundet udfordringer med forbindelsen er skærmene først kommet i drift i april 2024, og denne projektdel forventes
afsluttet pr. 1. maj 2024.

Monitorering af brugen af hallerne samt analyse
I andet halvår af 2022 blev der indkøbt 21 monitoreringskameraer, som blev opsat i kommunens haller samt på
kunstgræsbanerne. Projektet er dog stødt på en del udfordringer i 2023 og 2024. Kameraerne på kunstgræsbanerne har
derfor nu fået speciel fremstillede gitre, og alle indendørskameraer har fået udskiftet gitre, da der var fejlsendt og opsat
forkerte. Kameraerne på kunstgræsbanerne har krævet en nedtagning og justering af firmaet. Disse blev genopsættes i
april 2024.

Derudover har den generelle opsætningen krævet en del ekstra el-arbejde på en af kunstgræsbanerne samt flytning af
enkelte kameraer. Derudover sker der løbende justeringer af de enkelte kameraer i hver hal.
Monitoreringen er i drift fra april 2024, og denne projektdel afsluttes pr. 1. maj 2024.



Analysesystemet blev i januar 2024 opsat til at sammenholde data fra kameraerne med bookingsystemet pr. 1. januar
2024. Der har været lidt tekniske udfordringer, som har gjort, at data ikke har været korrekt. Dette er nu løst.
Analysearbejdet af potentielt ledig halkapacitet kan påbegynde fra sommeren 2024, da der her vil være seks måneders
data at analysere på. Det anbefales dog data alene bruges til en indledende analyse, og en egentlig halkapacitetsanalyse
først udarbejdes i første halvår af 2025. I 2025 vil halfordelingsudvalget også kunne bruge data til eventuelle tvister i
halfordelingen.

Høring, dialog og formidling
I selve udbudsprocessen af bookingsystemet blev et brugerpanel inddraget i processen og designet i efteråret 2022. Der
har været afholdt introduktionsmøder til ”Foreningsportalen” for foreningerne i januar 2023. Derudover har der været
afholdt informationsmøder til tilskudsansøgningsprocessen for foreningerne i marts og april 2023. Derudover har
foreningslivet løbende kunne melde ændringer, udviklingsmuligheder og eventuelle fejl, som er blevet justeret og rettet
til.

Størstedelen af kommunikationen til foreningslivet foregår nu på ”Foreningsportalen”, enten gennem mail eller
nyhedsfeedet, hvor der deles relevante nyheder og informationer. Der er i løbet af april 2024 kommet liv i infoskærmene i
Hundested Hallen, Frederiksværk Hallen og Frederiksværk Svømmehal, så der nu også kan kommunikeres til
foreningslivet den vej.

Der forventes at gennemføres en brugerundersøgelse af bookingsystemet ultimo 2025.

Økonomi
Sagens har ingen økonomiske konsekvenser.



Punkt 248: Status på puljer

00.00.00-G01-222-21

Sagens kerne
Sagen giver et overblik over forbrug i puljer relateret til udvalget.

Indstilling
Direktionen indstiller, at Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati tager sagen til efterretning.

Beslutningskompetence
Udvalget for Kultur, Idræt og Demokrati.

Beslutning
Direktionens indstilling taget til efterretning

Sagsfremstilling

Pulje Økonomi 2024 Disponeret

Visionspuljen 473.148 473.148

§ 18 pulje til socialt udsatte 255.000 161.500

Pulje til unge 50.000 0

Kulturelt Samråd, uddelinger 316.890 204.607

Folkeoplysnings- og Udviklingspuljen 71.000 16.500

Økonomi
Sagen har ingen økonomiske konsekvenser



Punkt 249: Orientering fra formanden

00.00.00-G01-222-21

Beslutning
Formandens orientering taget til efterretning.



Punkt 250: Underskriftsark

00.00.00-G01-222-21

Beslutning
Protokollen godkendt

__________________________
Helle Lunderød (A)
Formand

______________________________________
Mads Vergo (A)
Næstformand

______________________________________
Kim Daugbjerg (A)

______________________________________
Annette Westh (A)

______________________________________
Olaf Prien (F)

______________________________________
Frederik Germann (C)

______________________________________
Sune Raunkjær (V)
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